



Burgtheater © Burgtheater

Sneška Quaedvlieg-Mihailović

Wien als Gastgeber des European Heritage Congress 2014 Vienna To Host 2014 European Heritage Congress

Vom 2. bis zum 6. Mai wird in der österreichischen Hauptstadt der European Heritage Congress 2014 stattfinden. Nach dem symbolträchtigen Kongress in Athen im Jahr 2012 zur Feier des 50. Jahrestages von Europa Nostra sind die Vorbereitungen seitens Europas führender Organisation zur Bewahrung des kulturellen Erbes für den Kongress im nächsten Jahr schon weit fortgeschritten. Die Preisverleihung im Burgtheater, die Operaufführung von Plácido Domingo, dem weltberühmten Opernsänger und Präsident von Europa Nostra in der Wiener Staatsoper und die ganztägige Exkursion in die Weltkulturerbestätte Wachau sind die Höhepunkte des Programms. Die Tagung steht unter der Schirmherrschaft des österreichischen Bundespräsidenten Dr. Heinz Fischer.

The Austrian capital will stage the 2014 European Heritage Congress from 2-6 May. After its emblematic congress in Athens last year, which marked the 50th Anniversary of Europa Nostra, the leading European heritage organisation is preparing its next year's congress in Vienna. The Awards Ceremony at the Burgtheater, the opera performance by the world-renowned opera singer and President of Europa Nostra Plácido Domingo at the Wiener Staatsoper, and the full-day excursion to the World Heritage valley of Wachau are the highlights of the programme. H.E. the President of Austria, Dr. Heinz Fischer, has granted his patronage to the congress.

Am 3. Mai wird der Kongress mit einem Kulturbesuch im historischen Zentrum von Wien und einem Empfang im Rathaus eröffnet. Der Höhepunkt des Kulturprogramms ist die Aufführung von Nabucco von Giuseppe Verdi mit Plácido Domingo in der Hauptrolle in der Wiener Staatsoper am 4. Mai.

Die Verleihung der European Heritage Awards, einer der unbestrittenen Höhepunkte des Jahres im europäischen Kulturkalender, findet am 5. Mai im eindrucksvollen Burgtheater statt. Plácido Domingo und Androulla Vassiliou, EU Kommissarin für Bildung, Kultur, Sprache und Jugend, werden ge-

Cultural visits to the historic heart of Vienna and a reception at the Rathaus will open the congress on 3 May. The landmark event of the cultural programme is the opera performance of Nabucco by Giuseppe Verdi, with Plácido Domingo in the title role, at the Wiener Staatsoper on 4 May. The European Heritage Awards Ceremony, which has become an undisputed highlight of Europe's yearly

Seilbahnstation Nordkettenbahn, Innsbruck –
Gewinner des Europa Nostra Preises 2010
(Kategorie 1 – Erhaltung)

The Nordkette Cableway Station, Innsbruck –
Winner of the EU Prize for Cultural Heritage
Europa Nostra Awards 2010
(Category 1 – Conservation)

© Bundesdenkmalamt Tirol, W. Jud



meinsam die Kulturerbepreise der Europäischen Union/Europa Nostra Awards 2014 an bis zu 30 Gewinner überreichen.

Am Festakt, welcher eine besondere kulturelle musikalische Darbietung beinhalten wird, werden hunderte von kulturinteressierten Experten wie Ehrenamtlichen, Würdenträger aus Wirtschaft, Kultur und Politik, unter anderem hohe Vertreter der Europäischen Institutionen teilnehmen.

Am Vortag der Preisverleihung wird die „Excellence Fair“ an der Technischen Universität Wien stattfinden. Im Rahmen dieser Messe werden die Siegerprojekte des Europa Nostra Awards von den Preisträgern persönlich vorgestellt.

Nach der Vorstandssitzung und dem Council meeting von Europa Nostra, die Termine finden am 2. Mai im Hotel Bristol und am 3. Mai im Kunsthistorischen Museum statt, wird am 5. Mai die alljährliche Generalversammlung abgehalten.

Mit einer ganztägigen Exkursion in die Welterbestätte Wachau und dem Besuch der historischen Stadt Krems an der Donau, wird der European Heritage Congress 2014 am 6. Mai enden.

Sneška Quaedvlieg-Mihailović, Generalsekretärin von Europa Nostra sagte: „Während der Tagung in Wien wird Europa Nostra zusammen mit der Europäischen Kommission die größten Errungenschaften des Jahres 2014 auf dem Gebiet des Welterbes feiern, zusammen mit dem Institut der Europäischen Investitionsbank eine neue Liste der „7 meistgefährdeten“ Denkmäler und Stätten in Europa veröffentlichen und einen Beitrag in der laufenden Debatte zwischen verschiedenen Europäischen Institutionen über die Rolle des Kulturerbes in der EU Politik der Zukunft und die Finanzierungsmechanismen leisten. Europa Nostra wird auch versuchen, das Mitglieder-, Part-

ner- und Kontaktnetzwerk in Österreich zu erweitern und einige beispielhafte Kulturerbeinitiativen in Österreich präsentieren, die in einer Sonderausgabe der Zeitschrift Heritage in Motion veröffentlicht werden.“

Diese Veranstaltung wird von Europa Nostra in enger Zusammenarbeit mit der Landesvertretung Europa Nostra Austria und der Mitgliedsorganisation Österreichischer Burgenverein organisiert. Die Tagung steht unter der Schirmherrschaft des österreichischen Bundespräsidenten Dr. Heinz Fischer. Die Europäische Kommission (GD Bildung und Kultur + EG-Vertretung in Österreich), die Stadt Wien und das Burgtheater sind Partner dieses Kongresses.

cultural calendar, will be held at the impressive Burgtheater on 5 May. Plácido Domingo and Androulla Vassiliou, European Commissioner for Education, Culture, Multilingualism and Youth, will jointly present the 2014 European Union Prize for Cultural Heritage/Europa Nostra Awards to up to 30 winners. The ceremony, which will include a special cultural/musical performance, will be attended by hundreds of heritage professionals and volunteers and many dignitaries from the worlds of business, culture and politics, including high representatives from European Institutions.

The Award ceremony will be preceded the day before by the Excellence Fair, at the Vienna University of Technology, during which presentations will be given by the laureates about their winning projects.

Following the meetings of the Board and the Council of Europa Nostra, at the Hotel Bristol on 2 May and at the Kunsthistorisches Museum on 3 May respectively, the annual session of the General Assembly will take place on 5 May.

A full-day excursion to the World Heritage valley of Wachau, including the historic city of Krems a/Donau, will close the 2014 European Heritage Congress on 6 May.

“During the congress in Vienna, Europa Nostra will celebrate the highest heritage achievements of 2014, together with the European Commission; publish a new list of ‘The 7 Most Endangered’ monuments and sites in Europe, together with the European Investment Bank Institute; and contribute to the on-going debate among various European Institutions about the role of cultural heritage within future EU policies and funding mechanisms. Europa Nostra will also seek to expand its network of members, partners and contacts in Austria and showcase a number of exemplary heritage initiatives in this country by publishing a special edition of its magazine Heritage in Motion”, said Sneška Quaedvlieg-Mihailović, Secretary General of Europa Nostra.

This event is being organised by Europa Nostra, in close cooperation with its Country Representation, Europa Nostra Austria, and its member organisation Austrian Castles Association. H.E. the President of Austria, Dr. Heinz Fischer, has granted his patronage to the congress. The European Commission (DG Education and Culture + EC Representation in Austria), the City of Vienna and the Burgtheater are among the partners of the congress.

Sneška Quaedvlieg-Mihailović,
Generalsekretärin von Europa Nostra /
Secretary General of Europa Nostra

European Heritage Congress 2014

Anmeldung:
ab 15. Jänner 2014
Registration: starting from
15 January 2014

www.europanostra.org